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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli választ igénylő kérdés !

dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről
szóló 10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani
Lázár János Miniszterelnökséget vezető miniszterhez, mint a Kormányzati Ellenőrzési
Hivatalt irányító kormánytaghoz .

„Végre fellépnek a korrupció ellen? ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

A magyar gazdasági és politikai életet figyelemmel kísérők előtt ismert tény, továbbá a
Transparency International nevű civil szervezet is kimutatta elemzésében, hogy a második
Orbán-kormány hivatalba lépését követően állami szintre emelkedett a korrupció . A helyzet
mostanra politikai szempontból tarthatatlanná vált, hiszen a korrupció mértéke immá r
nemcsak a magyar gazdaságot mérgezi, hanem Magyarország külkapcsolatait is aláássa, é s
Hazánk elszigetelődésének veszélyével fenyeget . Az Amerikai Egyesült Allamok példátlan
módon több a Kormányhoz közel álló, korrupciós tevékenységgel gyanúsítható személy
belépését tiltotta meg területére . Az Amerikai Egyesült Allamok budapesti nagykövetségének
ideiglenes ügyviv ője október 21-én tartott sajtótájékoztatóján arra figyelmeztetett, hogy ha e z
a trend folytatódik, elérhet egy olyan szintet, ahol az USA számára már nem lehe t
Magyarországgal együttműködni mint szövetségessel .

Az állami szintűvé vált korrupcióval szembeni fellépésben a Miniszter Úr irányítása alatt áll ó
Kormányzati Ellenőrzési Hivatalnak (továbbiakban: KEHI) kulcsszerepet kellene játszania .
Amennyiben az elmúlt négy év gyakorlatát folytatva a „korrupció elleni küzdelem” továbbra
is pusztán a politikai ellenfelek lejáratását és kriminalizálását fogja jelenteni, miközben a
korrupcióval szembeni valódi fellépés elmarad, akkor az a KEHI vezet őjének, illetve
Miniszter Úrnak a felelősségét fogja felvetni .

Az elmúlt napok eseményeire figyelemmel nyilvánvaló, hogy immár elkerülhetetlen a feladat -
és hatáskörrel rendelkező szervek határozott fellépése . Ezért kérdezem tisztelt Miniszter Urat,



milyen konkrét szervezési intézkedéseket tesz a kormányzatot behálózó korrupció ellen i
fellépés érdekében ?

Budapest, 2014 . október 22 .

Demeter Márta
országgyűlési képviselő
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